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ÅBENT BREV TIL BYRÅDET I HØJE TAASTRUP KOMMUNE 

Til Byrådet i Høje Taastrup Kommune 

 

Hvorfor varetager Byrådet ikke kommunens interesser for den frem�dige byudvikling og de eksisterende 
følsomme boligområders interesser i forbindelse med udpegning af placering �l omformersta�on?  

Vi har som grundejere i den overordnede grundejerforening Kragehave Vest modtaget en supplerende 
høring den 8. juni 2023 fra Miljøstyrelsen, hvor vi kan læse, at der har været en lang forudgående proces 
hos Miljøstyrelsen og Energinet, der ikke før nu inddrager os i processen. Vi er ikke blevet hørt i den første 
høring, som Miljøstyrelsen foretog, og vi er heller ikke blevet oplyst om borgermøder i e�eråret 2022.  

Høringsfristen �l den supplerende høring om ny placering af omformersta�on er søndag den 25. juni 2023. 
Det er en ganske kort frist for en så stor påvirkning af de eksisterende følsomme åben/lav boligområder i 
Kragehave Vest og Hedehusene. Se link �l supplerende høring: htps://mst.dk/media/257876/supplerende-
idehoering_vindenergi-bornholm-080623.pdf  

Vi sidder med en oplevelse af, at Byrådet i deres hid�dige beslutning i e�eråret 2022 alene har varetaget 
interesser for en lille gruppe borgere i Reerslev og omegn på bekostning af en meget stor gruppe borgere i 
de allerede eksisterende boligområder i byzonen henholdsvis Hedehusene og Kragehave Vest. Se punkt 19 i 
Byrådets behandling den 16. november 2022: htps://dagsordener.htk.dk/vis?Referat-Byr%C3%A5det-d.16-
10-2022-kl.18.00&id=6a7e47b2-60b4-425e-a39c-c30cf02667bc  

Vi er på grund af den supplerende høring først nu blevet opmærksomme på, at �dligere fungerende 
borgmester i borgmester Zieglers fravær har deltaget på et borgermøde den 7. november 2022, hvor denne 
kun har varetaget interesser for dem, der er blevet hørt i Miljøstyrelsens første høring af området B1 – B3 
tæt på Reerslev landsby. Se link: Borgmester: - Lad os være kri�ske, men også konstruk�ve - Nyhed - 
Sjællandske Nyheder (sn.dk). 

Det bliver oplevet som meget problema�sk af os, der vil blive berørt af omformeranlægget i område A, når 
den �dligere fungerende borgmester opfordrer Energinet �l at gå væk fra placeringen i B1 – B3 og i stedet 
opfordrede Energinet �l at arbejde for en placering af omformeranlægget i område A. Denne opfordring �l 
Energinet er sket hen over hovedet på os, da vi ikke på noget �dspunkt har været inddraget eller ha� 
mulighed for at reagere. Område A var ellers allerede blevet fravalgt af Energinet og kommunens egen 
forvaltning med den begrundelse, at område A indgår som byudviklingsområde i statens fingerplan og er 
udlagt i Høje Taastrup Kommuneplan 2021 �l et frem�digt byudviklingsområde. Se link �l Høje Taastrup 
kommuneplan 2021: htps://kommuneplan.htk.dk/kommuneplan-2021/rammer/specifikke-rammer-e�er-
omraade/hedehusenefloeng/3a1/  

Hvordan kan et ledende byrådsmedlem som den �dligere fungerende borgmester pege på et allerede 
fravalgt område, hvor disse borgere slet ikke er blevet hørt eller på nogen måde har været inddraget i 
processen eller ha� mulighed for at give meninger �l kende?  

Vi bemærker i øvrigt, at Høje Taastrup Kommune �dligere i processen har peget på alterna�ve placeringer 
uden for kommunegrænsen. Hvad er der sket siden, at Byrådet med den melding fra �dligere fungerende 
borgmester ikke længere vil varetage kommunens byudviklingsinteresser og de eksisterende følsomme 
boligområders interesser? Hvorfor vægter Byrådet en omformersta�on over mulighederne for byudvikling?   
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Det er os uforståeligt, at Byrådet vægter en omformersta�on over kommunens egne byudviklingsinteresser 
særligt set i lyset af, at en omformersta�on ikke er forenelig med følsom arealanvendelse som boligområder. 
Det er uomtvisteligt, at et omformeranlæg har en meget generende støj i dri�sfasen endda flere hundrede 
meter væk fra anlægget, hvorfor en omformersta�on vil begrænse frem�dig byudvikling i kommuneplanens 
rammeområde 3.A.1 - Fremtidig byudvikling i Hedehusene sydøst, Hedehusene/Fløng. 

Vi er bange for, at Byrådet har undervurderet støjudbredelsen fra en så stor omformersta�on, som 
Energinet ønsker at placere på Sjælland. Som reference henviser vi �l en transformersta�on i Vestjylland, 
der er undersøgt i 2019 i en miljøkonsekvensrapport for Transformersta�on Endrup 
(htps://mst.dk/media/246116/bilag-2a-j-stoej-og-vibra�oner.pdf). Her fremgår det, at støjudbredelsen op 
�l 600 m fra anlægget, hvor de vejledende grænseværdier for virksomhedsstøj på 35 dB i nateperioden er 
overskredet. Se uddrag med støjudbredelseskort nedenfor fra det tekniske notat s. 26 om støj og vibra�on i 
dri�sfasen i nateperioden: 

 

Det virker som om, at Byrådet sam�dig undervurderer betydningen af støjpåvirkningen på de eksisterende 
boligområder i Hedehusene og Kragehave Vest. Vi ønsker derfor ikke en omformersta�on placeret i område 
A på grund af den industrielle generende støjpåvirkning i nateperioden på de tætbefolkede boligområder i 
byzonen. De eksisterende boligområder er åben/lav og er særlig følsom overfor støjpåvirkning i 
nateperioden. Den foreslåede placering i område A er simpelthen for tæt på eksisterende følsomme 
boligområder og den udlagte byudvikling i rammeområde 3.A.1. 

Det er ikke en formildende omstændighed, at boligområderne i forvejen er generet af støj fra jernbane, 
vejanlæg og ikke mindst den kommende infrastrukturbanegård. Vi bemærker i øvrigt, at den nye 
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infrastrukturbanegård vil støje lige så meget i nateperioden som i dag�merne. Miljøkonsekvensrapporten 
for den nye infrastrukturbanegård viser desuden, at støjudbredelsen i nateperioden ikke kan overholde 
Miljøstyrelsens vejledende støjgrænser i boligområdet i den sydlige del af Kragehave Vest.  

Det gør det blot endnu mere problema�sk, at der nu sendes et forslag i høring, der vil give anledning �l en 
ny generende støjkilde med virksomhedsstøj i natperioden �l de i forvejen støjplagede boligområder. Vi er 
derfor meget kri�ske overfor den foreslåede placering af det nye projektområde i et område lige op ad 
boligbebyggelse i byzonen.  

I bør som Byråd stå inde for den byudvikling, som I har beslutet for Kragehave Vest, Hedehusene og den 
igangværende og kommende byudvikling i Nærheden.  

Vi kan på ingen måde fores�lle os, at Høje Taastrup Kommune kan få noget ud af at få en omformersta�on 
indenfor kommunegrænsen. Der er ikke arbejdspladser, det begrænser byudviklingen, og der er kun 
støjgener og visuelle gener for landskab, natur og boligområder. Vi har brug for, at Byrådet træder i karakter 
og kæmper for kommunens og borgernes interesser.  

På vegne af grundejerne i Kragehave Vest i Taastrup 

Med Venlig Hilsen 

Bo Ha�ng  
Formand for den overordnede grundejerforening Kragehave Vest 
 

 
Til visuel forståelse ses ovenfor kort fra Miljøstyrelsens supplerende høring af 8. juni 2023, hvor område B1 – B3 er den oprindelige placering af 
omformersta�onen markeret med rød. Område A, som først var fravalgt af Energinet, men som på baggrund høringssvar fra Reerslev og andre 
høringsparter kom i spil. Bemærk, at hverken Kragehave Vest eller Hedehusene blev hørt i den første høring. 


